
Zápisnica z 5. plánovaného zasadnutia Obecného zastupiteľstva obce Veľké Uherce
zo dňa 25. 8. 2011.

1. Starosta privítal prítomných poslancov, hlavného kontrolóra obce a občanov obce. 
Skonštatoval, že je na zasadnutí prítomných sedem poslancov, čo je nadpolovičná väčšina 
a zasadnutie je uznášaniaschopné. Ospravedlnila sa Mgr. Kristová, ktorá je na školení a p. 
Jánošík , ktorý sa vzdáva funkcie poslanca. Za zapisovateľa zápisnice starosta určuje p. Totha, 
za overovateľov zápisnice navrhuje na schválenie p. Kundláka a p. Rybanského. Poslanci ich 
schválili. Následne dal starosta hlasovať o programe zasadnutia, ktorý všetci poslanci obdržali 
a mali možnosť sa sním oboznámiť. Program bol jednohlasne schválený. Starosta predniesol 
návrh na zloženie komisie pre vypracovanie uznesenia z dnešného zasadnutia OZ, ako 
predseda komisie  Ing. Chalupová, členovia p. Laco a p. Kmeť. Navrhovaní boli jednohlasne 
schválení. 

2. Správu o plnení uznesenia z predošlého zasadnutia OZ predniesla p. Mária Gálisová ako 
hlavný kontrolór obce- viď príloha č.1.

3. Správu zo zasadnutia Obecnej rady zo dňa 18. 8. 2011 predniesol zástupca starostu p. Toth, 
viď príloha č.2. Starosta doplnil správu o stave ukončenia projektu Rekonštrukcie ZŠ a 
telocvične, odovzdanie už prebehlo,práce boli vykonané v dobrej kvalite, nejaké drobné 
nedorobky budú ešte dokončené. Spýtal sa poslancov, či  cena vstupného a gulášu môže 
zostať ako bola navrhnutá. Poslanci súhlasili. Potom v krátkosti povedal o stave prác na 
revitalizácií obce a podotkol, že tu nie sme asi všetci spokojní,pretože práce napredujú 
pomalým tempom.

4. Správu o plnení rozpočtu obce za 1. polrok 2011 predniesol starosta, viď príloha č. 3. 
Dodal, že niektoré položky, či už v príjmovej alebo výdavkovej časti sú prekročené, ale to sa 
bude postupne riešiť úpravami.Plnenie na strane príjmov a výdavkov ovplyvňujú projekty 
z eurofondov,kde neboli v prvom polroku poskytnuté finančné prostriedky z ministerstva a na 
strane výdavkov nízka fakturácia od zhotoviteľov.Následne dal slovo poslancom.
Ing. Chalupová sa pýta, prečo je vysoká položka – pošta plyn. Ekonómka úradu p. Gubková 
jej odpovedala, že sa jedná o zálohové platby zvýšené SPP. Platba plynu sa rozpočítava medzi 
poštu a lekáreň a tieto položky sa refundujú v nájomných zmluvách, starosta však dodal že je 
to aj zlým vykurovacím systémom a aj plytvaním. Ďalej Ing. Chalupová  ako predsedníčka 
finančnej komisie uviedla, že pravdepodobne neboli predpokladané v takej výške aj náklady 
na dopravné značenie, museli sme dokúpiť nejaké značky. Ing. Chalupová sa pýta, čím sa 
zvýšili náklady na traktor. Starosta odpovedal, že traktor pred predvedením na STK sme 
museli dať do opravy. Ďalšia otázka smerovala na nevyčerpanie položky oprava a údržba 
budov. Starosta vysvetlil, že zatiaľ, koľko sa dá, tak šetríme. Uvidíme ako dopadne 
revitalizácia a potom prikročíme k oprave niektorých budov, ktoré máme v pláne. Prekročenie 
položky- vyhotovenie CD starosta odôvodnil, že s každou žiadosťou o platbu z eurofondov je 
potrebné priložiť aj fotodokumentáciu na CD, ktoré je potrebné dať vyhotoviť a rozmnožiť.. 
Starosta ďalej odpovedal na otázky nasledovne: financie na sčítanie obyvateľstva boli 
refundované, prekročenie položky  pohonné hmoty bolo okrem iného spôsobené aj zvýšením 
cien PHM. Na revitalizáciu bola uhradená faktúra obcou, nakoľko sme inú formu nemohli 
použiť,pre neuzavretý dodatok s ministerstvom.Doteraz ešte nebola ministerstvom 
refundovaná.Položku - všeobecný materiál na VPP predstavujú najmä opravy kosačiek 
a krovinorezov. V položke verejné osvetlenie sme použili financie na zakúpenie a výmenu 



spínačov na zapínanie a vypínanie verejného osvetlenia. Náklady na šport boli prekročené 
zakúpením kosačky a aj zálohovými sadzbami za energie. Položka el.energia v KD je tiež 
prekračovaná zvýšením zálohových sadzieb. Tu niektorí poslanci upozornili starostu na 
svietenie v KD v neskorých večerných hodinách v priestoroch prenajatých pravdepodobne p. 
Tirolovi. Tak isto sa zvýšila aj položka vodné v KD a to účtovaním stočného. Čo sa týka 
príspevku pre divadelníkov, bol im uhradený autobus na divadelné predstavenie do Hlohovca. 
V MŠ prebehla výmena zlých batérií, namontoval sa filter na centrálne čistenie vody, opravilo 
sa poškodené potrubie, prebieha tam týždenná kontrola stavu vodomeru. Čo sa týka 
špeciálnych služieb pre ZŠ, starosta uviedol, že to sa týka rekonštrukcie, konkrétne faktúry za 
monitorovaciu správu, ktorá bude predmetom refundácie a toto bude potrebné pri úprave 
rozpočtu zaradiť do správnej položky. Nakoľko nebolo ďalších otázok starosta ukončil tento 
bod programu.

5. Správu o stave zabezpečenia platenia dane z nehnuteľnosti za 1. polrok 2011 prečítal 
starosta obce, viď príloha č.4. Dodal, že s platením je zatiaľ spokojný, prebieha priebežne 
podľa plánu, avšak stále sú aj takí, ktorí vedome zabúdajú  a neplatia, väčšinou sú to tí 
istí.Nedoplatky sa budú vymáhať cez exekútora,čo už bude podstatne drahšie.

6. Organizačná príprava osláv SNP v našej obci – starosta povedal, že oslavy sa budú po 
dohode s OR konať v pondelok 29. 8. 2011 o 19.00 hodine pred pomníkom padlých.I napriek 
rozkopanému okoliu pomníka,je potrebné vzdať úctu padlým v SNP.
Pán Kmeť sa pýta, či by nebolo možné spraviť oslavy SNP pred začiatkom festivalu. Starosta 
odpovedal, že by to nebolo dobré, nakoľko dychová hudba účinkuje aj na festivale a 
presúvanie by to narušilo.
Pani Korcová upozornila, aby nenastal problém pri kladení vencov z dôvodu neúčasti 
poslancov. 
Starosta dodal, že je potrebná účasť poslancov na kladení vencov.Festival dychových hudieb 
je zabezpečený a všetkých prítomných naň pozval.

7. Správu o vykonaných kontrolách jednotlivých činností obecného úradu ako aj v obci za 1. 
polrok 2011 predniesla p. Mária Gálisová ako hlavný kontrolór obce, viď príloha č. 5.

8. Prerokovanie došlých žiadostí a materiálov. Starosta povedal, že na podnet krajského 
školského úradu je potrebné doplniť VZN o výške príspevku zákonného zástupcu dieťaťa 
resp. žiaka na čiastočnú úhradu nákladov a určenie podmienok úhrady v školskej jedálni. Je to 
dodatok číslo 1 k VZN číslo 01/2008. 
Žiadosť Ing. Števanku – starosta ozrejmil žiadosť a aj to, že komisia výstavby spravila 
obhliadku daného pozemku a súhlasí s odpredajom za podmienok, ktoré uvádza v jej 
vyjadrení. Pán Kmeť navrhuje odpredať pozemok za cenu 10.-€/m2,čiže tak ako sa predalo aj 
ostatným záujemcom v tejto lokalite.. 
Žiadosť p. Tomáša Pavlovčíka o odkúpenie obecnej budovy č.77 aj s priľahlým pozemkom. 
Starosta oboznámil poslancov, že tam boli pozrieť aj s odborníkom a skonštatovali, že krov aj 
strecha je v zlom stave a taktiež je potrebné vymeniť aj okná. Pán Laco sa pýta, či je to 
prijateľné pre p. Pavlovčíka, že obec mu navrhuje opraviť postupne budovu a náklady mu 
budú odrátané z nájmu, čo môže trvať niekoľko rokov. Pán Pavlovčík povedal, že s tým 
veľmi nesúhlasí a obec by nemala v tomto prípade ani euro z nájmu minimálne niekoľko 
rokov. Pán Kundlák sa pýta, či obec nemá financie na opravu budovy, starosta mu odpovedal, 
že momentálne a asi ani v krátkej budúcnosti obec nenájde prostriedky z rozpočtu na opravu 
tohto objektu. 
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Pán Laco odporučil spraviť obhliadku a následne vypracovať verejnú ponuku na odpredaj 
podľa zákonných možností. Pán Kmeť súhlasí s návrhom pána Laca.
Starosta taktiež pripomenul, že nám bola vrátená z nájmu aj stará sýpka a pýta sa, čo s ňou. Či 
ju dať niekomu do nájmu, alebo tiež ponúknuť na odpredaj. Pán Bartolen doporučuje túto 
budovu tiež ponúknuť na odpredaj. Pán Laco navrhuje urobiť obhliadku objektu stavebnou 
komisiou a potom spraviť rozhodnutie v tejto veci. 
Starosta obce informoval poslancov, že je potrebné dať do uznesenia schválenie žiadosti 
o poskytnutie nenávratného finančného príspevku z eurofondov, na zlepšenie systému 
odpadového hospodárstva obce Veľké Uherce. 
Starosta informoval poslancov o vzdaní sa poslaneckého mandátu pánom Jozefom Jánošíkom 
na jeho žiadosť. Taktiež dodal, že bude potrebné doplniť počet poslancov z radov 
náhradníkov, čo sa udeje v krátkej dobe.

9. Interpelácia poslancov OZ 
Pán Rybanský upozornil na vykosenie priestorov pri plote ihriska za kabínami zo strany 
súkromných pozemkov. Poďakoval za opravu zástavky autobusu. Starosta odpovedal, že 
burina bude vykosená. 
Ing. Chalupová upozorňuje, že na jeseň majú byť zverejnené nové výzvy na opravu 
požiarnych zbrojníc. Starosta odpovedal, že to berie na vedomie,avšak už v minulosti sme sa 
nedostali medzi obce,ktoré môžu žiadať o príspevok.Ak to bude možné budeme sa o tento 
príspevok uchádzať. 
Pán Laco upozorňuje, že by bolo dobré chodníky v obci postriekať kvalitnejším postrekom, 
aby nerástla burina. Starosta odpovedal, že chodníky sa postrekovali, ale aj tak počas 
daždivého počasia zelina rýchlo rástla. Skúsime to v spolupráci so záhradkármi riešiť, 
prípadne s pracovníkmi VPP chodníky upraviť kosením. 
Pán Kmeť upozornil na lipu pri zvoničke, že svojimi koreňmi nám bude poškodzovať dlažbu 
a taktiež je postupne potrebné riešiť aj omladzovanie gaštanov, nakoľko dosť vysychajú. 
Upozornil aj na lipy v parku pri kaštieli, nakoľko sú staré a tiež poškodené a môžu spôsobiť 
škody alebo úraz. Povedal, že parkovisko pri požiarnej zbrojnici nie je robené s podkladným 
betónom a je pod dlažbou spravený zlý podklad. Bolo by dobré riešiť parkovanie pred PZ aj 
na chodníkoch v obci v spolupráci s políciou. Starosta odpovedal, že lipu pri zvoničke zatiaľ 
necháme, gaštany sa budú riešiť, ale tiež je to nákladné, lebo je potrebná plošina, prípadne 
pracovníci pracujúci vo výškach. Priestory pri požiarnej zbrojnici sa riešia spolu so 
stavebným dozorom a s pracovníkom firmy, ktorá prevádza revitalizáciu.
Pán Kundlák sa pýta, či sa bude riešiť aj úprava priestranstva od chodníka k budovám 
prípadne súkromným pozemkom od Jednoty smerom ku zvoničke.Takisto sa pýta na prístup 
do firmy k pánovi Pöpperlovi. Starosta odpovedal, že s úpravou týchto priestranstiev sa zatiaľ 
nebude robiť nič,je to úloha do ´DAľšíCH ROKOV a prístup do firmy sa rieši s majiteľom. 
Starosta predniesol pripomienky Mgr. Z. Kristovej (viď príloha č.6) a následne odpovedal, že 
podmienky v areály motokrosu sa budú riešiť, stekajúca voda po ceste bude riešená, avšak 
musia byť spravené nové šachty. Jednote bude napísaný list a kosenie spomínaného pozemku 
bude vykonané.Pokosiť pozemok si musí aj p. Knajbel. 

10. Diskusia
Pani Kováčová upozornila, že organizácia SZPB v obci už neexistuje, kanál od p. Petríkovej 
vedľa cesty do Kolačna je znovu zanesený hlinou. Skonštatovala, že chodník na cintoríne pod 
kostolom nie je použiteľný na prepravu rakvy a že je potrebné kosiť na cintoríne aj priestory 
medzi tujami. Seno po kosení ostalo na kopách a hnije. Pýta sa, či nie je možné zamestnať na 
úpravu cintorína nejakých brigádnikov, prípadne stáleho pracovníka. Upozornila aj na 
chovanie sa poľského občana v dlhom dvore pri Kamennom moste a prekáža jej otáčanie 
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autobusu pred novinovým stánkom. Starosta odpovedal, že sa bude s pripomienkami zaoberať 
a postupne v rámci možností budú riešené. 
Pán Gubka ozrejmil činnosť prác VPP ako aj kosenie cintorína a ostatných priestorov.
Pán Krištien upozornil starostu aj poslancov na dodržiavanie rokovacieho poriadku, ak má 
zápisnica prílohy, treba ich tiež doplniť. Rovnako upozornil, že ak bol vypracovaný projekt 
a k nemu aj realizácia stavby, tento je treba dodržiavať ako aj pracovné postupy a prevádzať 
kontrolu stavebným dozorom, prípadne komisiou výstavby.
Diskusný príspevok p. Knajbla (viď. príloha č.7) je doplnený do zápisnice, tak ako bol 
obdržaný, to jest vlastnoručne písaný. 

11. Nakoľko nebolo viac diskusných príspevkov, starosta ukončil diskusiu a vyzval predsedu 
návrhovej komisie Ing. Chalupovú, aby predniesla návrh uznesenia z 5. plánovaného 
zasadnutia OZ obce Veľké Uherce. Ing. Chalupová následne predniesla návrh uznesenia, 
starosta vyzval, či niekto z poslancov nemá doplňujúci návrh. Keďže nikto z poslancov nemal 
nič na doplnenie predneseného uznesenia, starosta dal o návrhu hlasovať. Návrh uznesenia 
bol jednohlasne prijatý.

12. Starosta poďakoval prítomným poslancom, hlavnému kontrolórovi ako aj občanom obce 
za účasť na zasadnutí OZ a ukončil zasadnutie. 

Zápis spracoval Ivan Tóth Veľké Uherce
2.9.2011

Starosta obce
Ing. Milan Toma 

Všetky prílohy sú k dispozícii na OcÚ a u poslancov OZ !
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